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Som Kinas største handelspartner bør EU deltage i ‘Bælte og
Vej-Initiativet’  (BRI).  Europæiske  entreprenører  har  vist
interesse. Hvorfor har Kina iværksat BRI? Den gamle Silkevejs
ånd  var  sammenbinding.  Dette  har  stadig  betydning.
Forudsætningen er infrastruktur. Kina har lært hvor vigtig
infrastruktur er for udviklingen af økonomien.
Da jeg var barn, tog en rejse på 200 km for at besøge min
bedstemor mig en hel dag. Nu tager det under to timer med
motorvejen. Vi har en talemåde som siger: ”For at blive rig
skal du først bygge en vej”. Kina har 136.000 km motorvej og
25.000 km højhastighedstog. Syv af de ti største havnebyer i
verden  ligger  i  Kina.  Det  har  ændret  folks  liv  og  den
økonomiske  udvikling  i  Kina.
Mange områder i verden er underudviklede og mangler basal
infrastruktur. Asien har brug for 1,7 billioner $ hvert år for
at vedligeholde fremdrift af vækst.
BRI inkluderer ikke kun transport, men olie- og gasledninger,
elforsyningsnet og lyslederkabler. Ordentlig infrastruktur er
grundlaget for økonomisk udvikling.
BRI er ikke en strategi, men et initiativ, som alle lande kan
deltage i. Det er hurtigtoget til velstand. Det er et massivt
langtidsprojekt. Kina har begrænsede ressourcer og afhænger af
andre, inklusive Tyskland og Europa. 19 europæiske lande er
medlemmer  af  AIIB.  Tyskland  er  den  største  ikke-asiatiske
partner. Deutsche Bank spiller en ledende rolle.
Europæiske  virksomheder  bør  igangsætte  egne  projekter.
Samarbejde mellem Kina og Europa vil gavne begge partnere
økonomisk  og  sikkerhedsmæssigt  og  vil  øge  den  generelle

https://schillerinstitut.dk/si/2018/07/europas-mulige-rolle-i-baelte-og-vej-initiativet/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/07/europas-mulige-rolle-i-baelte-og-vej-initiativet/


levestandard.
I 2017 kørte omkring 3000 tog mellem Kina og Europa, og ud af
de 3000 kørte 48 % til Tyskland.
Jeg håber, at Europa og Kina vil tage del i åben ‘win-win’
innovation og gribe den historiske mulighed med BRI.


